
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. november 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 178 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 178:  

”Vil ministeren oplyse, om patienter der tager SSRI- og SNRI-præparater får den 

hjælp, de har behov for, når de skal udtrappes af medicinen?” 

 

Svar: 

Jeg har til besvarelsen indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan 

henholde mig til: 

 

”SuŶdhedstyrelseŶ bekeŶdt fiŶdes der ikke daŶske uŶdersøgelser, soŵ på systeŵa-
tisk vis afdækker patienters behov for hjælp ved udtrapning af SSRI/SNRI, hvilke til-

bud den enkelte patient modtager, eller omfanget af patienter som oplever proble-

mer ved udtrapning af SSRI/SNRI.”  

 

Det er regionerne, der har ansvaret for at organisere og tilrettelægge varetagelsen af 

driftsopgaverne i sundhedsvæsenet, og som beskrevet i besvarelsen til spm. 177 er 

der klare rammer for, hvorledes aftrapning bør foregå, ligesom der foreligger flere 

vejledninger på området. 

 

 

Med venlig hilsen 
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